
 

Valtuustoaloitteet 
 
Khall Hallintosäännön 131 §:n mukaan valtuustoryhmällä ja valtuutetulla 

on oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa kos-
kevista asioista.  

 
 Kunnanhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esi-

tettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhalli-
tukselle lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden 
loppuun mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, 
mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi tode-
ta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 

 
 Kvalt 12.06.2018 § 39  
 1. Kehittämissuunnitelma Alavieskan kunnan liikunta- ja virkis-

tysalueille. 
 
 Me allekirjoittaneet kunnanvaltuutetut esitämme, että Alavieskan lii-

kunta- ja virkistysalueille laadittaisiin kehittämis- ja kunnossapito-
suunnitelma. 

 
 Tällä varmistettaisiin virkistysalueidemme edustava kunto, koska hy-

vät, toimivat ja turvalliset ulkoilualueet olisivat osaltaan vetovoimate-
kijä, mutta ennen kaikkea kuntalaisten hyvinvointiin ja virkistäytymi-
seen positiivisesti vaikuttava asia. 

 
 Alavieskassa 12.6.2018 
 
 Janne Havisto 
 Kari Nahkala 
 Ville Laitala  
 Jani Isokääntä 
 Petri Keskinen 
 
 1. aloite.  
 Alavieskan kunnan liikunta- ja virkistysalueille on tarkoitus tehdä ke-

hittämis- ja kunnossapitosuunnitelma.  
 
 Liikunta-alueiden kartoitus voidaan toteuttaa yhteistyössä Alavieskan 

Virin kanssa keväällä 2020. Kartoituksesta tehtävän dokumentin päi-
vitys vastuu voidaan sisällyttää kunnan ja Virin välillä solmittavaan 
liikuntasopimukseen. Päivitys voidaan vaatia tehtäväksi joka kevät 
niin, että syksyllä budjetin laadinnan yhteydessä varataan rahat seu-
raavan vuoden kunnostus- ja kehittämistarpeisiin. 

 
 Virkistysalueiden kartoitusta ja kuntoarviota varten tulisi perustaa 

työryhmä, joka tekee kartoituksen ja pitkän tähtäimen suunnitelman 
virkistysalueiden hoidosta ja kehittämisestä. Myös tämä suunnitel-
maan tulee käydä läpi joka kevät ja syksyn budjetin laadinnan yhtey-
dessä varataan rahat seuraavan vuoden kunnostus- ja kehittämistar-
peisiin. 

 
 Vuosittainen kehittämis- ja kunnossapitosuunnitelma on lisätty 



liikuntasopimukseen. Ensimmäinen suunnitelma tehty 2020. 
Jatkossa talousarvion hyväksymisen yhteydessä on tarkoitus esitellä 
liikunta- ja kehitämissuunnitelma annettavien määrärahojen 
puitteissa. Aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

  
  
 Kvalt 17.12.2018 § 63 
 2. Kähtävän katuvalojen jatkaminen  
 
 Valtuuston kokouksessa käydyssä keskustelussa valtuutettu Ville 

Laitala esitti perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen, jossa esi-
tetään Kähtävän katuvalojen jatkamista valtatie 27 tielle asti. 

 
 2. aloite. 
 Kähtävän katuvalojen jatkaminen voidaan toteuttaa ELY-keskukselta 

haettavalla suunnitteluluvalla. Katuvalaistuksen jatkamisen kustan-
nukset selvitetään kevään ja kesän 2020 aikana. Vuodelle 2020 ei 
ole määrärahaa katuvalojen jatkamiselle, mutta se voidaan ottaa 
huomioon vuoden 2021 budjetin valmistelun yhteydessä. 

 
 ELY:ltä haettu lupa katuvaloille. Kunnan on kustannettava ja 

ylläpidettävä katuvalot itse. Kustannuksia nostaa lähellä kulkeva 
20kV linja. Asia etenee kustannusarvioon, toteutus vuonna 2021. 
Aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

 
  
  
 Kvalt 1.4.2019 § 8  
 3. Reeta Ojalan ja Aili Nuoralan valtuustoaloite koskien suoma-

laista lähi- ja luomuruokaa oman kunnan ruokapalveluissa 
 
 Valtuusto on käsitellyt aloitteen 24.6.2019 § 26, merkinnyt siihen an-

netun vastauksen tiedoksi ja todennut aloitteen loppuun 
 käsitellyksi. 
 
 Kvalt. 1.4.2019 § 8  
 4. Annikki Sipilän ja 10 muun valtuutetun allekirjoittama aloite 

virkatehtävien uudelleen organisoimisesta 
 
 4. aloite. 
 Kunnanhallitus 8.4.2019 kävi asiasta periaatekeskustelun ja päätti, 

ettei aloite anna aihetta toimenpiteisiin tässä vaiheessa, vaan jatke-
taan nykyisellä virkarakenteella ja organisaatiomallilla. 

 
 Aloitteessa esitetty virkatehtävien uudelleen organisointi on toteutet-

tu kunnanhallituksen 17.2.2020 § 31 ja valtuuston 24.2.2020 § 5 ja 6 
tekemillä päätöksillä ja niiden täytäntöönpano on meneillään. 

  
  
 Aloitteen lopputuloksena sivistys- ja hyvinvointijohtajan virka on 

täytetty vakinaisesti valtuuston päätöksellä 22.2.2021 § 7.  Aloite on 
loppuun käsitelty. 

 
 



 
 Kvalt 28.10.2019 § 46   
 5. Alavieskalaisille ikäihmisille maksuton lumenauraus 
 
 Esitämme, että Alavieskan kunta selvittää mahdollisuudet tarjota 

 hakemuksesta maksutonta lumenaurausta yksin tai 
kaksin asuville  yli 75-vuotiaille. 

 
 Aurattavan tien pituus olisi vähintään 50 metriä pysyvästi asuttuun 

 talouteen yleisen tai yksityisen tien reunasta pääoven 
eteen   mitattuna. 

 
 Vastaavaa palvelua tarjoaa jo naapurikaupunkimme Ylivieska. 

 Lumenauraus auttaa ikäihmisiä asumaan pitempään 
omassa  kodissa. Kyse on myös turvallisuudesta. 

 
 Alavieskassa 28.10.2019 
 
 Maarit Jutila   Osmo Alahautala 
 Anita Raudaskoski-Pudas Jarmo Nahkala 
 Eveliina Kivimaa  Jani Hannus 
 Kaija Hannula  Marika Kääntä 
 Eija Jutila   Annikki Sipilä 
 Marja Isokääntä  Risto Isokääntä 
 Aaro Isotalus 
 
 5. aloite. 
 Ikäihmisille tarjolle tuotava lumenauraus voidaan toteuttaa siten, että 

palvelun tarvitsija hakee aurausta erillisellä hakemuksella. Ehdot voi-
vat mukailla esimerkiksi Ylivieskassa voimassa olevia ehtoja. 

 
 Alavieskan kunnalta on mahdollisuus saada pihatien ja pihan auraus 

sosiaalisin ja terveydellisin perustein. Aurausta haetaan lomakkeella. 
Kriteereinä on ikä (täyttänyt 75-vuotta) tai terveyden tila. Pihatien ja 
pihan aurausta voi saada vain kiinteistölle, jossa asutaan pysyvästi. 
Jos hakija on nuorempi kuin 75-vuotta pyydämme peruspalvelukun-
tayhtymä Kallion palveluneuvonnasta selvityksen hakijan terveyden-
tilasta ja/tai lausunnon puoltavatko he hakijalle aurausta terveydelli-
sin perustein. Päätöstä tehdessä huomioidaan myös mahdolliset 
muut kiinteistössä asuvat (esim. jos on nuorempia asukkaita samas-
sa taloudessa, jotka voivat hoitaa lumityöt).  

 
 Hakemuksesta tehdään viranhaltijapäätös, joka toimitetaan hakijalle 

tiedoksi. Jos päätös on myönteinen, kohde lisätään aurausjärjestel-
mään (perusrekisteriin ja aurauskartalle) ja 

 uudesta aurauskohteesta tiedotetaan auraajaa ( päivitetyllä kartalla 
ja listalla). 

 
 Teknisten palveluiden lautakunta on vahvistanut aurauksen kunnos-

sapitoluokat ja talvihoidon kriteerit, jonka mukaan sosiaalisin ja ter-
veydellisin perustein aurattavat pihat aurataan aina 5 cm lumikerty-
män mukaan. Ikäihmisten lumenaurauksen suorittaa sama urakoitsi-
ja, joka muutenkin auraa kunnan katuja, teitä, kevyenliikenteen väy-
liä tai piha-alueita. 



 
 Kustannusten arviointi on vaikeaa, koska ei ole tiedossa kuinka pal-

jon tarvitsijoita on ja missä päin Alavieskan kuntaa kohteet sijaitse-
vat. Kotihoidolta saadun tiedon mukaan tarvitsijoita voi olla tällä het-
kellä Someronkylällä, Saarenkylällä, Kähtävällä ja Käännänkylällä. 

 
Vuonna 2021 ensimmäinen haku toteutettu ja hakemuksia tuli 28kpl. 
Kaikille hakeneille myönnettiin avustus. Avustusta jatketaan 
toistaiseksi. Aloite merkitään loppuunkäsitellyksi. 

 
 
 Kvalt 28.10.2019 § 46  
 6. Portaiden rakentaminen Filippuksen polun päähän ja  

 Anttilanrantaan 
 
 Esitämme, että Alavieskan kunta selvittää mahdollisuudet rakentaa 

 portaat Filippuksenpolun maantienpuoleiseen päähän.  
 Portaisiin tulisi kaide. 
 
 Portailla ei olisi talvikunnossapitoa, mikä osoitettaisiin kyltillä. 
 
 Lenkkeilijät käyttävät nyt jyrkkää rinnettä ja siitä aiheutuu  

 vaaratilanteita. Kyse on turvallisuudesta. 
 
 Lisäksi esitämme, että selvitetään mahdollisuutta rakentaa  

 Anttilanrantaan menevään rinteeseen vastaavat portaat. 
Tämä rinne on erityisesti koululaisten käytössä. 

 
 Alavieskassa 28.10.2019 
 
 Maarit Jutila   Osmo Alahautala 
 Anita Raudaskoski-Pudas Jarmo Nahkala 
 Eveliina Kivimaa  Jani Hannus 
 Kaija Hannula  Marika Kääntä 
 Eija Jutila   Annikki Sipilä 
 Marja Isokääntä  Aaro Isotalus 
 
 6. aloite. 
 Ehdotetut portaiden paikat Filippuksen polun päähän ja Anttilanran-

nan alueelle kuuluvat ELY-keskuksen hallinnassa olevalle tiealueel-
le. ELY-keskukselta saadun tiedon mukaan he eivät tule olemaan 
aktiivisia portaiden rakentamisen suhteen. He eivät kuitenkaan kiellä 
rakentamasta portaita, mutta kyseisten kohtien turvallisuus- ja ylläpi-
tovastuu siirtyy sopimuksella täysimääräisesti rakentajalle. 

 
 Nykyisestä Filippuksen polun päästä on mahdollisuus kulkea turvalli-

sesti  Alavieskantien toiselle puolelle suojatietä tai alikulkutunnelia 
pitkin. Toinen turvallinen tien ylityspaikka sijaitsee Alavieskantien ja 
Putaanperäntien risteyksen lähellä. Mikäli portaat rakennetaan sillan 
kaiteiden kohdalle ei tien turvallinen ylitys ole mahdollista suoraan 
kyseiseltä kohdalta.  

 
 Anttilanrannan kohdalla tilanne on toinen, koska koululaiset käyttä-

vät reittiä paljon. Koululta tultaessa Alavieskantien yli ei tarvitse 



mennä vaan reitti sijaitsee samalla puolella. 
 
 Alueella on 40km/h nopeusrajoitus. ELY-keskukselta saadun epävi-

rallisen tiedon mukaan 40km/h mahdollistaa pienen aukon tekemisen 
kaiteeseen. Turvallisuuden näkökulmasta pohdittavaksi tulee se onko 
sillan kaiteeseen tulevasta aukosta haittaa autotiellä tai pyörätiellä 
kulkeville. Portaille ei ole ajateltu talvikunnossapitoa. "Ei talvikunnos-
sapitoa" kyltti ei riitä poistamaan vastuuta mahdollisista vahingoista. 
Portaat pitää sulkea esim. puomilla talven ajaksi ylä- ja alapäästä. 
Pohdittavaksi jää mikä ajankohta portaiden sulkemiselle on sopiva, 
jotta esim. kosteat portaat yöpakkasen jälkeen eivät aiheuta 
liukastumista vaikka ne päivän aikana olisivatkin käyttökunnossa. 
Pohdittavaksi jää myös se onko portaiden tuoma hyöty suurempi kuin 
niistä aiheutuvat haitat. Välimatkat nykyisten kulkupaikkojen kautta 
ovat maltillisia. 

 
Vaihtoehtoinen paikka portaille Kivihaan uudella ulkoilualueella, tästä 
alustavasti jo keskusteltu Virin kanssa, Virin toiminnanjohtajan 
ehdotuksesta. Mallia portaiden rakenteeseen otettaisiin Ylivieskasta. 
Aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

 
 
 Kvalt 15.06.2020 §  
  7. Valtuustoaloite kunnanvaltuutettujen määrän muuttamisesta 
 
 Me allekirjoittaneet esitämme, että tulevan kunnanvaltuuston määrää 

pienennetään 21 valtuutetusta 13 valtuutettuun. Kunnanhallituksen 
määrä pienennetään kahdeksasta jäsenestä kuuteen. Teknisen 
lautakunnan määrä pienennetään kahdeksasta jäsenestä kuuteen. 
Sivistyslautakunnan määrä kahdeksasta jäsenestä kuuteen. Kunnan 
koko ja asukasmäärä huomioiden olisi järkevää keventää 
toimielinten kokoa ja kunnanvaltuutettujen määrää. Kunnassamme 
pystymme hoitamaan asiat pienemmälläkin valtuutettujen määrällä. 
Kuntalaissakin on 16 §:n mukaan valtuutettujen lukumäärästä pohja-
ohjeena, että alle 5000 asukkaan kunnissa laissa säädetty 
vähimmäismäärä tulee olla vähintään 13 valtuutettua. Tietenkin 
valtuusto itse voi määrittää valtuutettujen määrän. 

 
 Alavieskassa 15.6.2020 
 
 Janne Havisto 
 Petri Keskinen 
 Kari Nahkala 
 Ville Laitala 
 
 7 aloite. 
 
 
Päätös: Kunnanvaltuusto totesi tehdyn valtuustoaloitteen sekä lähetti 

aloitteen kunnanhallituksen valmisteltavaksi. 
  
 
Khall 17.08.2020 § 133 
 Kuntalain (410/2015) 16 §:n mukaan valtuutettujen lukumäärästä 



päättää valtuusto. 
 Valtuutettuja valitaan pariton lukumäärä kunnan asukasluvun 

perusteella seuraavasti: 
 
  Asukasluku  Valtuutettuja vähintään 
  enintään 5.000 13 
  5.001—20.000 27 
  20.001—50.000 43 
  50.001—100.000 51 
  100.001—250.000 59 
  250.001—500.000 67 
  yli 500.000  79 
 
 Jollei valtuusto tee päätöstä valtuutettujen lukumäärästä, 

valtuutettuja valitaan laissa säädetty vähimmäismäärä. Valtuuston 
päätös vähimmäismäärää suuremmasta lukumäärästä tai aiemman 
päätöksen muuttamisesta on ilmoitettava oikeusministeriölle 
vaalivuotta edeltävän vuoden loppuun mennessä. Valtuuston päätös 
valtuutettujen määrästä voidaan panna täytäntöön ennen kuin sitä 
koskeva päätös on saanut lainvoiman. Täytäntöönpanoon ei 
kuitenkaan saa ryhtyä, jos hallintotuomioistuin kieltää 
täytäntöönpanon. 

 
 Tässä pykälässä tarkoitettu asukasluku määräytyy 

väestötietojärjestelmästä ja Väestörekisterikeskuksen 
varmennepalveluista annetussa laissa (661/2009) tarkoitetussa 
väestötietojärjestelmässä vaalivuotta edeltävän vuoden marraskuun 
30 päivän päättyessä olevien tietojen mukaan. 

 
 Hallintosäännön 3 luvussa on määritetty valtuutettujen, 

kunnanhallituksen ja lautakuntien jäsenten määrä. Mikäli määriä 
muutetaan, niin muutos edellyttää hallintosäännön muuttamista tältä 
osin.  

  
 Hallintosäännön 3 luvun mukaan: 
 
 Toimielinorganisaatio 
 
 7 § Valtuusto 
 
 Valtuustossa on 21 valtuutettua. Varavaltuutettujen lukumäärästä 

säädetään kuntalain 17 §:ssä. Valtuuston puheenjohtajistoa 
koskevat määräykset ovat tämän hallintosäännön § 91:ssä. 

 
 Valtuuston tehtävistä säädetään kuntalain 14 §:ssä ja valtuuston 

asettamista toimielimistä kuntalain 30 §:ssä. 
 
 8 § Kunnanhallitus 
 
 Kunnanhallituksessa on valtuuston valitsemat 8 jäsentä, joista 

valtuusto valitsee kunnanhallituksen puheenjohtajan ja 
varapuheenjohtajan. Jokaisella jäsenellä on henkilökohtainen 
varajäsen.  

 



 Kunnanhallituksen puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan tulee olla 
valtuutettuja tai varavaltuutettuja. 

 
 Kunnanhallituksen toimikausi on valtuuston toimikausi. 
  
 Kunnanhallitus voi perustaa tarpeelliseksi katsomiaan jaostoja. 

Kunnanhallitus valitsee jaoston jäsenet, varajäsenet, jäseniksi 
valituista puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan sekä päättää 
jaoston toimikaudesta. 

 
 9 § Tarkastuslautakunta 
 
 Tarkastuslautakunnassa on valtuuston valitsemat 4 jäsentä, joista 

valtuusto valitsee lautakunnan puheenjohtajan ja 
varapuheenjohtajan. Puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan tulee 
olla valtuutettuja. Jokaisella jäsenellä on henkilökohtainen varajäsen.  

 
 10 § Lautakunnat   
 Sivistyslautakunnassa on 8 jäsentä.  
 Teknisessä lautakunnassa on 8 jäsentä. 
 
 Valtuusto valitsee lautakuntien jäsenet ja varsinaisista jäsenistä 

puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan. Jokaisella jäsenellä on 
henkilökohtainen varajäsen. Puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan 
tulee olla valtuutettuja. 

 
 Lautakuntien toimikausi on valtuustokausi. 
 
 Sivistyslautakunta valitsee yhtenäiskoulun johtokunnan jäsenet, 

puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan. 
 
 
Kunnanjohtaja: Kunnanhallitus tekee pohjaesityksen kunnanvaltuuston 

päätettäväksi. 
 
 
Päätös: Kunnanhallitus päätti lähettää valtuustoaloitteen kunnanvaltuuston 

päätettäväksi.  
 
 
Kvalt  
 
Päätös: Kunnanvaltuusto päätti palauttaa valtuustoaloitteen kunnanhallituk-

sen käsiteltäväksi pohjaehdotusta varten.   
 
Khall  
 
Kunnanjohtaja:  Kunnanhallitus tekee pohjaesityksen kunnanvaltuuston 

päätettäväksi. 
 
 
Päätös: Janne Havisto esitti pohjaehdotukseksi, että valtuutettujen määrä 

vähennetään nykyisestä 21 valtuutetusta 13 valtuutettuun ja 
kunnanhallituksen, teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan 



jäsenmäärä nykyisestä kahdeksasta jäsenestä kuuteen. Esitystä ei 
kannatettu. 

 
 Marja Isokääntä esitti pohjaehdotukseksi, että valtuutettujen määrä 

säilyy ennallaan (21 valtuutettua) ja kunnanhallituksen, teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan jäsenmäärä säilyy myös ennal- 

 laan (8 jäsentä). Esitystä kannattivat Kaija Hannula ja Juha 
Vähäkangas. 

 
 Kunnanhallitus hyväksyi Marja Isokäännän esityksen pohjaehdotuk- 
 seksi ja esittää, että valtuusto päättää: 
 
 - valtuutettujen määräksi 21 valtuutettua  
  
 - kunnanhallituksen, teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan  

jäsenmääräksi 8 jäsentä ensi valtuustokaudelle 2021-2025. 
   
                             Janne Havisto jätti päätökseen eriävän mielipiteen (pöytäkirjan 

liitteenä). 
Kvalt 
  
 
Päätös: Keskustelun aikana Maarit Jutila esitti valtuutettujen määräksi pohja-

esityksen mukaisesti 21 valtuutettua ja kunnanhallituksen ja lauta-
kuntien jäsenmääriksi 8 jäsentä.Kaija Hannula, Aili Nuorala ja Juha 
Vähäkangas kannattivat esitystä. 

 
 Jani Isokääntä esitti valtuutettujen määräksi 19 valtuutettua ja kun-

nanhallituksen ja lautakuntien jäsenmääriksi 7 jäsentä. Esitystä ei 
kannatettu. 

 
 Janne Havisto esitti valtuutettujen määräksi 13 valtuutettua ja kun-

nanhallituksen ja lautakuntien jäsenmääräksi 6 jäsentä. Ville Laitala 
kannatti esitystä. 

 
 Koska pohjaesityksen lisäksi tehtiin kannatettu ehdotus, puheenjoh-

taja totesi, että päätöksestä on äänestettävä.Puheenjohtaja ehdotti 
äänestystavaksi nimenhuutoäänestystä. Pohjaesitystä kannattavat 
äänestävät JAA ja Janne Haviston esitystä kannattavat EI. 
Äänestystapa hyväksyttiin. 

 
 Nimenhuutoäänestyksessä JAA äänesti 15 valtuutettua ja EI 2 val- 
 tuutettua.  
 
 Pohjaesitys hyväksyttiin valtuuston päätökseksi. 
 
 Janne Havisto ja Ville Laitala jättivät päätökseen eriävän mielipiteen. 
 
  
 Asia on loppuun käsitelty valtuustossa 26.10.2020 § 50 
 
  
 
  



 Kvalt 28.9.2020 § 41 
 8. Valtuustoaloite sivistyslautakunnan muuttamisesta sivistys- 

ja hyvinvointilautakunnaksi: 
 
Alavieskan valtuusto päätti 24.2.2020 perustaa sivistys- ja 
hyvinvointijohtajan viran. Myös kunnan hallintosääntöä muutettiin 
tältä osin. Viran perustaminen oli osa laajempaa järjestelyä, kun 
hallinto- ja sivistysjohtajan virka lakkautettiin. Kunnan hallintoa ja 
taloutta hoitaakin nyt kunnanjohtajan lisäksi myös osaava hallinto- ja 
talouspäällikkö. Taloushallinnon palveluja ei enää osteta Kalajoen 
kaupungilta. Sivistys- ja hyvinvointijohtaja on sivistyslautakunnan 
esittelijä. Esitänkin sivistyslautakunnan nimeä muutettavaksi sivistys- 
ja hyvinvointilautakunnaksi. Lautakunnan vastuualueet ovat nykyisin 
varhaiskasvatus, perusopetus, kirjasto- ja kulttuuripalvelut, kansalais- 
ja musiikkiopisto, liikunta- ja vapaa-aikapalvelut sekä raittiustyö. 
Lisäämällä lautakunnan nimeen sanan hyvinvointi annamme viestin, 
jonka mukaan annamme erityistä arvoa kuntalaisten hyvinvoinnille 
sivistyksen lisäksi. 
 
Kuntalaisten hyvinvointi on yhteydessä moniin kunnan hoitamiin 
tehtäviin. Kunta tarjoaa mahdollisuudet aktiiviseen elämään 
turvallisessa ja viihtyisässä elinympäristössä. Kunnan hyvinvointityön 
kirkastaminen on silti tarpeen. Yhteistyötä on tarpeen lujittaa 
esimerkiksi kolmannen sektorin toimijoiden, järjestöjen, yhdistysten ja 
seurakunnan kanssa. Tämä työ on luonteva osa myös uuden 
sivistys- ja hyvinvointijohtajan tehtävää. Myös tiiviimpi yhteistyö 
Peruspalvelukuntayhtymä Kallion kanssa alavieskalaisten 
hyvinvointityössä voisi konkretisoitua entistä paremmin, kun 
hyvinvointi on selkeästi kirjoitettu lautakunnan nimeen. 
 
Esitän sivistyslautakunnan nimen muuttamista sivistys- ja 
hyvinvointilautakunnaksi 1.6.2021 alkaen, kun uusi valtuustokausi 
käynnistyy. 
 
Alavieskassa 28.9.2020 
 
Maarit Jutila 
 
8 aloite. 
 

Kunnanjohtaja:  Kunnanhallitus päättää aloitteen käsittelystä. 
 

 
 
Päätös: Kunnanhallitus päätti hyväksyä aloitteen sivistyslautakunnan nimen 

muuttamisesta sivistys- ja hyvinvointilautakunnaksi ja päätti, että 
tarvittavat hallintosäännön muutokset tuodaan kunnanhallituksen 
käsittelyyn 31.3.2021 mennessä. 

 
 
Khall 15.02.2021 § 27 
 
 Sivistyslautakunnan nimenmuutos sivistys- ja 

hyvinvointilautakunnaksi aiheuttaa joitakin muutoksia 



hallintosääntöön. Suurin muutos on hallintosäännön eri kohdissa 
mainittu lautakunnan ja palvelualueen nimen muuttaminen. Lisäksi 
tehtäviin lisätään terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen. Toimintaa 
muuttavia seikkoja ei kaikkea voi kuvata hallintosäännössä.  

 
 Hyvinvoinnin edistäminen näkyy monessa palvelussa periaatetasolla 

ja yhteistyö kolmannen sektorin kanssa on hyvin tärkeää. Sivistys- ja 
hyvinvointijohtajan virkaan valittavan henkilön tulee jatkossa lisätä 
palvelualueen painopistettä myös terveyden ja hyvinvoinnin 
edistämiseen käytettävissä olevilla resursseilla. 

 
 Hallintosäännön muutokset näiltä osin astuisivat voimaan, kun uuden 

valtuuston kausi käynnistyy 1.6.2021 alkaen.    
 
 
Kunnanjohtaja: Kunnanhallitus hyväksyy oheiset muutokset hallintosääntöön 

1.6.2021 alkaen ja lähettää ne edelleen valtuuston hyväksyttäväksi. 
 
 
Päätös: Kunnanhallitus hyväksyi esityksen. 
 
 
Kvalt 22.02.2021 § 6 
 
 
Päätös: Hyväksyttiin. 
 
 Aloite on loppuun käsitelty valtuustossa 22.2.2021 § 6 

 
 
Kvalt 28.09.2020 §41 

 9. SoTeVa-ryhmän valitseminen ja valvontasuunnitelman 
laatiminen 

 
 Kunnalla on valvontavelvoite- ja valvontavastuu kuntalaisille osta- 
 mistaan sosiaali- ja terveydenhuollon palveluista. Alavieskan kunta 

ostaa sosiaali- ja perusterveydenhuollon palvelut peruspalvelukun- 
 tayhtymä Kalliolta ja erikoissairaanhoidon pääosin Pohjois-Pohjan- 
 maan sairaanhoitopiiriltä. Omistajaohjauksella ei pystytä turvaa- 
 maan kattavasti tasapuolisia ja laadukkaita palveluita kuntalaisille. 
 
 Esitänkin, että kuntaan valitaan asiantuntijoista koostuva SoTeVa- 
 ryhmä valvomaan kunnan ostamia palveluita, jotta kuntalaiset 

saisivat oikea-aikaisesti, tasapuolisesti ja laadukkaasti palvelut 
muiden Kallion kuntien tavoin. Samalla esitän, että Alavieskan kunta 
laatii valvontasuunnitelman, minkä mukaan SoTeVa-ryhmä voi 
valvoa toimintaa ja puuttua epäkohtiin ja raportoida siitä edelleen 
Alavieskan kunnan päättäville elimille.   

 
 1.10.2020 astuu voimaan laki hoitohenkilöstön minimimitoituksesta 

vanhusten ympärivuorokautisessa hoivassa porrastetusti ja mitoi- 
 tuksen tulee olla silloin vähintään 0,5 työntekijää hoidettavaa kohti ja 

1.1.2021 vähintään 0,55 työntekijää ja 1.1.2022 vähintään 0,6 työn- 
 tekijää ja siirtymäajan päättyessä 1.4.2023 edellytetään vähintään  



0,7 mitoitusta. On huomioitava, että mitoitukseen sisältyy vain väli- 
 töntä hoitotyötä tekevä henkilöstö, eikä esim. keittiö- tai siivouspal- 
 veluhenkilöstö.  
 
 Alavieskassa 28.9.2020 
 
 Aili Nuorala, valtuutettu (kok.) 
 
  
 Kohdan 9 aloite. 
 
 
 Aloite on valmistelussa. 
  
   


